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Plats och tid Ljusdalssalen, måndagen den 16 december 2024 klockan 18:00-19:00 

Beslutande Ledamöter 

Annelie Wallberg (S), Ordförande 

Marie Mill (LB) tjg ersättare istället för Eva-Marie Forslin (LB), 

Thomas Evensson (M), 2:e vice ordförande 

Pernilla Färlin (M) 

Maria Molin (M) 

Kjell Israelsson (M) tjg ersättare istället för Lars Molin (M) 

Stefan Bergen (M) tjg ersättare istället för Kennet Hedman (M) 

Ulf Nyman (M) 

Carina Bergen (M) 

Jonas Rask Samuelsson (C) 

Anna-Karin Zachrisson (C) 

Solange Nordh (C) 

William Våhlberg (C) 

Henrik Estander (L) 

Maud Jonsson (L) 

Bertil Skoog (L) 

Roger Kastman (KD) 

Anne Cahling (S) tjg ersättare istället för Marit Holmstrand (S) 

Ove Schönning (S) 

Lena Svahn (S) 

Sawsan Ghazal (S) 

Iréne Jonsson (S) 

Kristoffer Hansson (S) 

Kristina Michelson (S) 

Per-Gunnar Larsson (S) tjg ersättare istället för Sara Cedenman (S) 

Aden Musdaf Mubarak (S) tjg ersättare istället för Maria Fernmalm (S) 

Jan Nordlinder (S) 

Gunnar Eriksson (S) 

Kiki Furstedt (V) 

Sophie Dahlberg (V) tjg ersättare istället för Pia Hedblom (V) 

Kristoffer Kavallin (MP) 

Karin Jansson (MP) 

Henrik Karlström (SD) 

Jens Furuskog (SD) 

Sven Persson (SD) 

Thomas Svensk (SD) 

Magnus Nyholm (SD) 

Torsten Hellström (LB) tjg ersättare istället för Fredrik Röjd (LB) 

Jonny Mill (LB) 

Marie-Louise Hellström (LB) 

Magnus Florkölen (-) 
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 Ersättare 

Barbro Andin Mattsson (C) 

Mona Änges (KD) 

Ann-Sofi Canskog (S) 

Milva Jansson (MP) 

Kristina Krantz (MP) 

Sigurd Mattsson (-) 

Övriga deltagare Kommunrevisionens ordförande Björn Brink (C) 

Administrativ chef Karin Höglund, sekreterare 

Justerare Marie-Louise Hellström (LB) och Kristina Michelson (S) 

Justeringens plats och tid Digital signering, 2024-12-19 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

  
Paragrafer §§ 136-148 

 Karin Höglund   

 Ordförande 

   

 Annelie Wallberg   

 Justerare 

   

 Marie-Louise Hellström och Kristina Michelson 

(S) 
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ANSLAGSBEVIS 

 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Forum Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2024-12-16 

Datum för anslags upprättande 2024-12-20 

Datum för anslags nedtagande 2025-01-11 

Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 
 

Underskrift 

  

 Karin Höglund  
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Kungörelse av sammanträdet  

 

Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 6 

december 2024. Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 6 

december 2024 i enlighet med kommunfullmäktiges beslut.  Kommun-

fullmäktige uttalar enhälligt att sammanträdet är i laga ordning kungjort.  

 

Ordföranden frågar om ej kungjord men till dagens sammanträde anmäld 

fråga och motion får upptags på dagordningen. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta. Ordföranden meddelar att Lena Svahn 

(S) drar tillbaka de två interpellationer hon har med på kvällens dag-

ordning. Dessa utgår därmed från dagordningen. 

 

Allmänhetens frågestund  
 

Bodil Eriksson ställer följande frågor: 

 

Vilka är era bevekelsegrunder för att fortsätta med er höga ambitionsnivå 

när det gäller individ- och familjeomsorg? Vilka utvärderingar har ni gjort 

och vilka positiva effekter kan vi ses ute i samhället, som motiverar er 

höga ambitionsnivå när det gäller individ- och familjeomsorgen? 

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågorna.  

 

Ledamöternas korta frågor  

 

Solange Nordh (C) ställer följande fråga: 

 

Alla känner väl till att de på regionen tänker göra ett bolag av 

primärvården, eller någon del av primärvården för mycket verkar oklart. I 

onsdags på regionfullmäktige sa Patrik Stenvard, som är ordförande i 

regionstyrelsen,  “vi tänker först starta ett bolag sen kommer vi låta 

styrelsen fatta beslut om vad som ska ingå”. 

 

Nu är det bara 12,5 månad kvar tills att allt ska vara i gång. Vi har i vår 

kommun hälsocentraler, familjecentrum och närvårdsavdelningen bland 

annat som ingår i regionens primärvård. Vi i kommunen har ett tätt 

samarbete med Region Gävleborg så då börjar jag undra vad vi vet. Så 

min fråga till Maud Jonsson (L) ordförande i Omsorgsnämnden: Vet vi i 

kommunen vad som händer, när det händer och vad som ska ingå? 

 

Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) svarar på frågan. 
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§ 136 Dnr KS-00234/2024  

Kommunstyrelsens yttrande över revisionsrapport 
Granskning av informationssäkerhet. För kännedom 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 

Revisionen har lämnat en revisionsrapport Granskning av informations-

säkerhet och önskat att kommunstyrelsen lämnar synpunkter på de slutsatser 

och de rekommendationer som finns redovisade i rapporten samt få svar på 

vilka eventuella åtgärder som ska vidtas och när de beräknas vara genom-

förda. 

 

Revisionsrapporten påvisar behovet av att ett systematiskt informations-

säkerhetsarbete måste implementeras och bedrivas i kommunens verksam-

heter. Utifrån revisionsrapportens åtta rekommendationer har kommun-

styrelseförvaltningen lämnat förslag på en handlingsplan med åtgärder. 

 

Syfte och Bakgrund: 

 Granskningen utfördes av KPMG på uppdrag av Ljusdals kommuns 

revisorer. 

 Syftet var att bedöma om kommunstyrelsen säkerställt ett 

systematiskt informationssäkerhetsarbete. 

 

Huvudbedömningar: 

 

 Kommunstyrelsen har inte tillräckligt säkerställt ett systematiskt 

informationssäkerhetsarbete. 

 Många av de brister som identifierades i en tidigare granskning 2018 

kvarstår. 

Styrning och Organisation: 

 

 Det finns en informationssäkerhetspolicy, men den är inte tillräckligt 

implementerad. 

 Organisationen för informationssäkerhetsarbetet är delvis 

ändamålsenlig, men det saknas tydliga mål och handlingsplaner. 
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Säkerhetskultur: 

 

 Utbildningsinsatser har erbjudits chefer och planeras att erbjudas för 

alla medarbetare. 

 Det finns en upplevelse av ökad medvetenhet om informations-

säkerhet bland chefer. 

 

Riskhantering och Informationsklassning: 

 

 Det saknas en antagen modell för informationsklassning och riktlinjer 

för riskanalys. 

 Riskanalyser har inte genomförts på ett systematiskt sätt. 

 

Tekniska Säkerhetsåtgärder: IT  

 

 Vissa tekniska säkerhetsåtgärder har implementerats, men det saknas 

regelbunden utvärdering av dessa åtgärder. 

 Det finns behov av att ytterligare segmentera nätverk och utreda 

behovet av var tvåfaktorsautentisering bör införas inom kommunens 

organisation.  

 

Incidenthantering: 

 

 Det finns en beredskap för att hantera IT-incidenter, men rutinerna är 

inte formellt antagna. 

 Incidentrapporteringen har ökat till följd av utbildningsinsatser. 

 

Uppföljning och Återrapportering: 

 

 Det saknas en etablerad process för uppföljning och återrapportering 

av informationssäkerhetsarbetet. 

 

Rekommendationer: 

 Anta upprättade riktlinjer och säkerställ att de implementeras i 

organisationen. 

 Upprätta mål med tillhörande handlingsplaner för 

informationssäkerhetsarbetet.  

 Säkerställ att en kommungemensam modell för riskbedömning och 

informationsklassning etableras samt att riskbedömning av 

kommunens informationstillgångar genomförs. 

Kommunfullmäktiges protokoll 2024-12-16 för digital signering
(Signerat, SHA-256 951198E82BE81DABD0647985D5B86EC22EF5CEDECB44C9F278F9B4460ED62E1E)

Sida 7 av 26



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

8(25) 

Datum 

2024-12-16 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

 Säkerställa att identifierade behov av åtgärder genomförs samt att 

nuvarande åtgärdsplan revideras utifrån aktualiserade 

riskbedömningar.  

 Säkerställ att utbildningsinsatser genomförs bland samtliga 

medarbetare. 

 Säkerställ att incidentrutiner upprättas som omfattar eskaleringsvägar 

samt former för hur inträffade incidenter ska analysera och 

dokumenteras.  

 Säkerställ att former för uppföljning av informationssäkerhetsarbetet 

upprättas. 

 Säkerställ att kommunstyrelsen erhåller kontinuerlig återrapportering 

avseende kommunens informationssäkerhetsarbete. 

 

Utifrån ovan åtta rekommendationerna i revisionsrapporten så upprättats 

förslag på en handlingsplan med åtgärder. Ett metodstöd behöver följas 

innan en mer exakt uppskattning av resurser och budget till åtgärderna kan 

presenteras.    

 

Kommunstyrelsen beslutade 27 november 2024, § 243 att lämna följande 

svar till revisionen: 

 

1. Handlingsplanen med åtgärder tas som en inriktning för det fortsatta 

informationssäkerhetsarbetet i Ljusdals kommun. 

 

2. Ljusdals kommun ska arbeta enligt metodstöd ISO 27001 samt 

tillhörande budget som krävs för att implementera detta.  

 

3. Kommunstyrelsen ska vid behov uppdateras och ta eventuella beslut 

såsom resurstilldelning och budget för arbetet med att implementera 

metodstödet.  

 

4. Projektet med informationshanteringsplaner ska prioriteras då dessa 

är en  förutsättning för att kunna genomföra ovan. 

 

5. Kommunstyrelseförvaltningen får i uppdrag att återkomma med 

förslag till finansiering av åtgärderna. 

  

Revisionens ordförande Björn Brink (C) redogör för granskningen. 
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 27 november 2024, § 243 

Tjänsteskrivelse 12 november 2024 

Handlingsplan informationssäkerhet 

Revisionsrapport 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om informationen kan noteras till protokollet. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 137 Dnr KS-00368/2022  

Reglemente för kommunstyrelsen och nämnderna i 
Ljusdals kommun 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Reglemente för kommunstyrelsen och nämnderna i Ljusdals kommun 

 antas.           

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen har fattat beslut om ny förvaltningsorganisation. 

Revideringar av vissa reglementen behöver därför göras. 

 

I detta reglemente har också tillägg gjorts e-förslag, personalföreträdare och 

initiativrätt. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar reglemente för 

kommunstyrelsen och nämnderna i Ljusdals kommun            

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 27 november 2024, § 247 

Tjänsteskrivelse 14 november 2024 

Reglemente för kommunstyrelsen och nämnderna 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Propositionsordning 

Akt 

Samtliga nämnder 

Författningssamling 
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§ 138 Dnr KS-00369/2022  

Reglemente för kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Reglemente för kommunstyrelsen i Ljusdals kommun antas.          

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen har fattat beslut om ny förvaltningsorganisation. 

Revidering av vissa reglementen behöver därför göras.            

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 27 november 2024, § 24 

Tjänsteskrivelse 15 november 2024 

Reglemente för kommunstyrelsen 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Författningssamling 
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§ 139 Dnr KS-00370/2022  

Reglemente för samhällsservicenämnden 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Reglemente för samhällsservicenämnden i Ljusdals kommun antas.          

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen har fattat beslut om ny förvaltningsorganisation. 

Revidering av vissa reglementen behöver därför göras.           

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 27 november 2024, § 249 

Tjänsteskrivelse 15 november 2024 

Reglemente för samhällsservicenämnden 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Författningssamling 

Samhällsservicenämnden  
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§ 140 Dnr KS-00371/2022  

Reglemente för utbildningsnämnden 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Reglemente för utbildningsnämnden i Ljusdals kommun antas.          

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen har fattat beslut om ny förvaltningsorganisation. 

Revidering av vissa reglementen behöver därför göras.                

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 27 november 2024, § 250 

Tjänsteskrivelse 20 november 2024 

Reglemente för utbildningsnämnden 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Utbildningsnämnden 

Författningssamling 
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§ 141 Dnr KS-00372/2022  

Reglemente för arbetsmarknads- och socialnämnden 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Reglemente för arbetsmarknads- och socialnämnden i Ljusdals kommun 

 antas.          

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen har fattat beslut om ny förvaltningsorganisation. 

Revidering av vissa reglementen behöver därför göras.              

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 27 november 2024, § 251 

Tjänsteskrivelse 20 november 2024 

Reglemente för arbetsmarknads- och socialnämnden 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Författningssamling 

Arbetsmarknads- och socialnämnden 
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§ 142 Dnr KS-00373/2022  

Reglemente för omsorgsnämnden 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Reglemente för omsorgsnämnden i Ljusdals kommun antas.           

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen har fattat beslut om ny förvaltningsorganisation. 

Revidering av vissa reglementen behöver därför göras.                

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 27 november 2024, § 252 

Tjänsteskrivelse 20 november 2024 

Reglemente för omsorgsnämnden 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Omsorgsnämnden 

Författningssamling 
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§ 143 Dnr KS-00521/2023  

Nämndernas detaljbudgetar 2025 och ELP 2026-2027. 
För kännedom 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.    

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade i juni 2024 om nettoramar för nämnderna 

avseende driftbudget samt investeringsbudget för budgetår 2025 (samt ELP 

2026-2027).  

 

Nämnderna har inkommit med detaljbudgetar för 2025 (samt ELP 2026-

2027) till kommunstyrelsen för kännedom. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att nämnderna har upprättat 

detaljbudgetar för 2025 inom de nettoramar som kommunfullmäktige 

beslutat om och enligt anvisningar från kommunstyrelsen. Nämndernas 

detaljbudgetar föreslås noteras till protokollet. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 27 november 2024, § 236 

Tjänsteskrivelse 20 november 2024 

Nämndernas protokoll, bilagor och tjänsteskrivelser kring detaljbudget 2025 

samt ELP 2026-2027 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 144 Dnr KS-00411/2024  

Markaffär i samband med planläggning för ny 
omlastningsterminal i Ljusdal 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Regleringen och avtalet med Ljusdals Golfklubb godkänns för en total 

 köpeskilling om 17 miljoner kronor. 

 

2.  1,7 miljoner kronor (10 % av köpeskillingen) finansieras ur 2024 års 

 utvecklingsreserv och betalas efter avtalets undertecknande och 

 kommunfullmäktiges godkännande. 

 

3.  Resterande 15,3 miljoner kronor (90 % av köpeskillingen) finansieras via 

 lån när detaljplanen vunnit laga kraft. 

 

4.  Kommundirektören får i uppdrag att säkerställa att alla nödvändiga avtal 

 och förutsättningar är uppfyllda inför köpet. 

  

5.  Den beräknade kapitaltjänstkostnaden inkluderas i budgetprocessen för 

 2026.          

Sammanfattning av ärendet 

Ljusdals kommun tillsammans med Trätåg och Trafikverket tittar på en 

lösning för att flytta timmeromlastningsterminalen (fortsättningsvis kallad 

Terminalen) från område Östernäs centralt i Ljusdal till ett område längre 

österut, på del av fastigheterna Kläppaängarna 5:1, Kläppaängarna 3:5 m.fl. 

 

Arbete med detaljplan för området pågår och kommunstyrelsen har 2024-11-

27 § 241 beslutat att bekosta de utredningar och andra kostnader som 

detaljplanen för med sig. 

 

Delar av området som planläggs för Terminalen ägs idag av Ljusdals 

Golfklubb och nyttjas till golfbanor m.m. För att möjliggöra för flytt av 

Terminalen behöver kommunen säkra åtkomsten av marken vilket bilagt 

avtal syftar till. 
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 6 december 2024, § 257 

Tjänsteskrivelse 29 november 2024 

Förslag till avtal 

Kartbilaga till avtal 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M), Jonas Rask- Samuelsson (C) och Lena Svahn (S): Bifall 

till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden meddelar att ordet "fastighetsbildning" i beslutssats 3 ska bytas 

ut mot ordet "detaljplan". Ordföranden ställer detta under proposition och 

finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins m 

fl yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering  

Akt 

Kommundirektören för verkställande 

Ekonomienheten för verkställande  

Ljusdals Golfklubb 
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§ 145 Dnr KS-00406/2024  

Avsägelse från Magnus Florkölen (-) gällande 
uppdragen som ersättare i kommunfullmäktiges 
valberedning respektive valnämnden 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Magnus Florkölen (-) beviljas entledigande från sina uppdrag. 

 

2. Sven Persson (SD) väljs till ersättare i kommunfullmäktiges valberedning. 

 

3. Lars Sörell (SD) väljs till ersättare i valnämnden. 

 

4. Uppdragen gäller för återstoden av mandatperioden. 

Sammanfattning av ärendet 

Magnus Florkölen (-) har avsagt sig sina uppdrag som ersättare i 

kommunfullmäktiges valberedning respektive valnämnden. 

 

Ordföranden frågar om Magnus Florkölen kan entledigas från sina uppdrag. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse 

Yrkanden 

Henrik Karlström (SD): Sven Persson (SD) väljs till ersättare i 

kommunfullmäktiges valberedning. Lars  Sörell (SD) väljs till ersättare i 

valnämnden.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Karlströms 

yrkanden. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller dessa.  

 

Beslutsexpediering 

Akt, Magnus Florkölen, De valda, valnämnden, valberedningen, 

förtroendemannaregister, Lön Hälsingland 
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§ 146 Dnr KS-00345/2024  

Fyllnadsval av ersättare i styrelsen för Karin Jonsson i 
Ångsäter stiftelse (Ljusdalsbygdens museum) efter 
Mona Änges (KD) 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Fyllnadsval sker vid ett senare sammanträde.  

Sammanfattning av ärendet 

Mona Änges (KD) har beviljats entledigande från sitt uppdrag som ersättare 

i styrelsen för Karin Jonsson i Ångsäter stiftelse (Ljusdalsbygdens museum).  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 147 Dnr KS-00417/2024  

Interpellation från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
beslut som fattas i strid med kommunstyrelsens 
ordförandes vilja blir verkställda. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen får framställas. 

 

2. Interpellationen anses besvarad. 

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens 

ordförande Pernilla Färlin (M) om beslut som fattas i strid med kommun-

styrelsens ordförandes vilja blir verkställda. 

 

I interpellationen skriver han: 

 

Kommunstyrelsen arbetar med ett planprogram för eventuell externhandel i 

Stavsätter. Det är en av få gånger Ljusdals kommun arbetar fram ett helt 

planprogram i samband med en potentiell exploatering. 

 

En del i planprogrammet har varit att ta fram en handelsutredning, något som 

var ett krav från oss i Centerpartiet. Handelsutredningen skulle visa om och i 

såfall vilka samhällskonsekvenser olika typer av handel skulle ge på vårat 

samhälle. 

 

I samband med kommunstyrelsens beslut om vilka begräsningar som skulle 

gälla för området valde kommunstyrelsens ordförande att reservera sig mot 

beslutet. 

 

Att reservera sig mot beslut är att visa att man har en avvikande mening. I 

det här fallet visade en votering på hur ledamöterna hade röstat, ändå valde 

kommunstyrelsens ordförande att även reservera sig mot beslutet.  
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Min fråga till kommunstyrelsen ordförande är följande:  

 

Kommer kommunstyrelsens ordförande att verka för att kommunstyrelsens 

beslut blir verkställt?  

 

Kommunfullmäktiges ordförande frågar om interpellationen får framställas. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) har svarat på 

interpellationen: 

 

Ett inriktningsbeslut är taget och ska följas efter det beslut som tagits. I 

förslag till beslut har man från tjänstemannahåll skrivit:  ”Utifrån 

handelsutredningen har tre stycken alternativ identifierats för Stavsätters 

fortsatta utveckling. För varje alternativ redovisas förmodade konsekvenser. 

Vilken inriktning som väljs ses som ett politiskt beslut som kommer att styra 

visionen för planprogrammet och bli vägledande för de kommande 

detaljplanerna i Stavsätter.” 

 

”Jag har all rätt att reservera mig för det beslutet som togs. Det gör man, 

även du, när man tycker att beslutet är fel. Moderaterna och fler partier i 

Framtid Ljusdal vill se en utveckling av området i Stavsätter. 

 

Det beslut som togs, gör att de begränsningar som görs, gör även att vi 

kommer att vara tvingad att säga nej till etableringar. Till exempel om ett 

Biltema skulle vilja komma hit. 

 

Det begränsas så byggnationen ska vara mellan 1000kvm och 4000kvm, ett 

Biltema brukar ligga på ca 6000kvm. 

  

Vi säger då nej, hit är det ingen ide att ni kommer, vi säger även nej till 

inflyttning och fler arbetstillfällen, det är vi starkt emot.  

 

Så ja, jag och Moderaterna reserverar oss mot beslutet, för vi anser att fri 

konkurrens är både bra och sunt och att vi i politiken inte ska styra vem eller 

vilka som vill komma till Ljusdals kommun. 

 

Vi ska vara väldigt glada istället och hjälpa till på alla sätt vi kan.” 

 

Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Jonas Rask Samuelsson (C), 

Pernilla Färlin (M), Henrik Karlström (SD), Kristoffer Kavallin (MP), Lena 

Svahn (S) och Karin Jansson (MP).  
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Beslutsunderlag 

Interpellationssvar 

Interpellation 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om interpellationsdebatten kan anses avslutad. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 148 Dnr KS-00424/2024  

Fråga från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
varför det inte går att hämta ut halkskydd 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Frågan får framställas. 

 

2. Frågan anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask Samuelsson (C) har ställt en fråga till kommunstyrelsens 

ordförande Pernilla Färlin (M) om varför det inte går att hämta ut halkskydd 

i kommunens reception. 

 

Ordförande frågar om frågan får framställas. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Kommunstyrelsens ordförande svarar på frågan:  

 

Det finns ett gammalt beslut kring halkskydd och det har inte upphävts. 

Kommunstyrelsens ordförande tror dock att under pandemin så fanns ingen 

större efterfrågan på dem. Nu har vi ett kontaktcenter som har tagit över 

mycket av kontakten med våra äldre. Vi har haft halkskydd men i fel stor-

lekar, alldeles för stora eller alldeles för små. I torsdags fick kommunen dock 

hem halkskydd i alla storlekar som nu går att hämta ut i receptionen.  

 

Kontaktcenter ska hädanefter varje år i september se över lagret med 

halkskydd och se till att det finns. Kommunstyrelsens ordförande hoppas att 

vi framöver inte behöver ha denna diskussion eftersom vi nu har en ansvarig 

tjänsteperson för frågan. 

 

Jonas Rask-Samuelsson (C) tackar för svaret och meddelar att han med 

anledning av det tar tillbaka den motion som han lämnade in i början av 

sammanträdet. 
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Beslutsunderlag 

Fråga 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att frågan anses 

besvarad. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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Signering

Följande parter har signerat detta dokument

Karin HöglundNamn: 
2024-12-20 08:59Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
951198E82BE81DABD0647985D5B86EC22EF5CEDECB44C9F278F9B4460ED62E1E

KARIN ANNELIE WALLBERGNamn: 
2024-12-20 12:38Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
951198E82BE81DABD0647985D5B86EC22EF5CEDECB44C9F278F9B4460ED62E1E

INGRID KRISTINA MICHELSONNamn: 
2024-12-20 09:15Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
951198E82BE81DABD0647985D5B86EC22EF5CEDECB44C9F278F9B4460ED62E1E

ANNA MARIE-LOUISE HELLSTRÖMNamn: 
2024-12-20 09:01Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
951198E82BE81DABD0647985D5B86EC22EF5CEDECB44C9F278F9B4460ED62E1E
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PROTOKOLL 
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Datum 


2024-12-16 


 


 


  
 


Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Plats och tid Ljusdalssalen, måndagen den 16 december 2024 klockan 18:00-19:00 


Beslutande Ledamöter 


Annelie Wallberg (S), Ordförande 


Marie Mill (LB) tjg ersättare istället för Eva-Marie Forslin (LB), 


Thomas Evensson (M), 2:e vice ordförande 


Pernilla Färlin (M) 


Maria Molin (M) 


Kjell Israelsson (M) tjg ersättare istället för Lars Molin (M) 


Stefan Bergen (M) tjg ersättare istället för Kennet Hedman (M) 


Ulf Nyman (M) 


Carina Bergen (M) 


Jonas Rask Samuelsson (C) 


Anna-Karin Zachrisson (C) 


Solange Nordh (C) 


William Våhlberg (C) 


Henrik Estander (L) 


Maud Jonsson (L) 


Bertil Skoog (L) 


Roger Kastman (KD) 


Anne Cahling (S) tjg ersättare istället för Marit Holmstrand (S) 


Ove Schönning (S) 


Lena Svahn (S) 


Sawsan Ghazal (S) 


Iréne Jonsson (S) 


Kristoffer Hansson (S) 


Kristina Michelson (S) 


Per-Gunnar Larsson (S) tjg ersättare istället för Sara Cedenman (S) 


Aden Musdaf Mubarak (S) tjg ersättare istället för Maria Fernmalm (S) 


Jan Nordlinder (S) 


Gunnar Eriksson (S) 


Kiki Furstedt (V) 


Sophie Dahlberg (V) tjg ersättare istället för Pia Hedblom (V) 


Kristoffer Kavallin (MP) 


Karin Jansson (MP) 


Henrik Karlström (SD) 


Jens Furuskog (SD) 


Sven Persson (SD) 


Thomas Svensk (SD) 


Magnus Nyholm (SD) 


Torsten Hellström (LB) tjg ersättare istället för Fredrik Röjd (LB) 


Jonny Mill (LB) 


Marie-Louise Hellström (LB) 


Magnus Florkölen (-) 
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 Ersättare 


Barbro Andin Mattsson (C) 


Mona Änges (KD) 


Ann-Sofi Canskog (S) 


Milva Jansson (MP) 


Kristina Krantz (MP) 


Sigurd Mattsson (-) 


Övriga deltagare Kommunrevisionens ordförande Björn Brink (C) 


Administrativ chef Karin Höglund, sekreterare 


Justerare Marie-Louise Hellström (LB) och Kristina Michelson (S) 


Justeringens plats och tid Digital signering, 2024-12-19 
 


Underskrifter 


 Sekreterare 


  
Paragrafer §§ 136-148 


 Karin Höglund   


 Ordförande 


   


 Annelie Wallberg   


 Justerare 


   


 Marie-Louise Hellström och Kristina Michelson 


(S) 
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ANSLAGSBEVIS 


 


Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 


Forum Kommunfullmäktige 


Sammanträdesdatum 2024-12-16 


Datum för anslags upprättande 2024-12-20 


Datum för anslags nedtagande 2025-01-11 


Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 
 


Underskrift 


  


 Karin Höglund  
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Kungörelse av sammanträdet  


 


Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 6 


december 2024. Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 6 


december 2024 i enlighet med kommunfullmäktiges beslut.  Kommun-


fullmäktige uttalar enhälligt att sammanträdet är i laga ordning kungjort.  


 


Ordföranden frågar om ej kungjord men till dagens sammanträde anmäld 


fråga och motion får upptags på dagordningen. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta. Ordföranden meddelar att Lena Svahn 


(S) drar tillbaka de två interpellationer hon har med på kvällens dag-


ordning. Dessa utgår därmed från dagordningen. 


 


Allmänhetens frågestund  
 


Bodil Eriksson ställer följande frågor: 


 


Vilka är era bevekelsegrunder för att fortsätta med er höga ambitionsnivå 


när det gäller individ- och familjeomsorg? Vilka utvärderingar har ni gjort 


och vilka positiva effekter kan vi ses ute i samhället, som motiverar er 


höga ambitionsnivå när det gäller individ- och familjeomsorgen? 


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågorna.  


 


Ledamöternas korta frågor  


 


Solange Nordh (C) ställer följande fråga: 


 


Alla känner väl till att de på regionen tänker göra ett bolag av 


primärvården, eller någon del av primärvården för mycket verkar oklart. I 


onsdags på regionfullmäktige sa Patrik Stenvard, som är ordförande i 


regionstyrelsen,  “vi tänker först starta ett bolag sen kommer vi låta 


styrelsen fatta beslut om vad som ska ingå”. 


 


Nu är det bara 12,5 månad kvar tills att allt ska vara i gång. Vi har i vår 


kommun hälsocentraler, familjecentrum och närvårdsavdelningen bland 


annat som ingår i regionens primärvård. Vi i kommunen har ett tätt 


samarbete med Region Gävleborg så då börjar jag undra vad vi vet. Så 


min fråga till Maud Jonsson (L) ordförande i Omsorgsnämnden: Vet vi i 


kommunen vad som händer, när det händer och vad som ska ingå? 


 


Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) svarar på frågan. 
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§ 136 Dnr KS-00234/2024  


Kommunstyrelsens yttrande över revisionsrapport 
Granskning av informationssäkerhet. För kännedom 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.  


Sammanfattning av ärendet 


Revisionen har lämnat en revisionsrapport Granskning av informations-


säkerhet och önskat att kommunstyrelsen lämnar synpunkter på de slutsatser 


och de rekommendationer som finns redovisade i rapporten samt få svar på 


vilka eventuella åtgärder som ska vidtas och när de beräknas vara genom-


förda. 


 


Revisionsrapporten påvisar behovet av att ett systematiskt informations-


säkerhetsarbete måste implementeras och bedrivas i kommunens verksam-


heter. Utifrån revisionsrapportens åtta rekommendationer har kommun-


styrelseförvaltningen lämnat förslag på en handlingsplan med åtgärder. 


 


Syfte och Bakgrund: 


 Granskningen utfördes av KPMG på uppdrag av Ljusdals kommuns 


revisorer. 


 Syftet var att bedöma om kommunstyrelsen säkerställt ett 


systematiskt informationssäkerhetsarbete. 


 


Huvudbedömningar: 


 


 Kommunstyrelsen har inte tillräckligt säkerställt ett systematiskt 


informationssäkerhetsarbete. 


 Många av de brister som identifierades i en tidigare granskning 2018 


kvarstår. 


Styrning och Organisation: 


 


 Det finns en informationssäkerhetspolicy, men den är inte tillräckligt 


implementerad. 


 Organisationen för informationssäkerhetsarbetet är delvis 


ändamålsenlig, men det saknas tydliga mål och handlingsplaner. 
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Säkerhetskultur: 


 


 Utbildningsinsatser har erbjudits chefer och planeras att erbjudas för 


alla medarbetare. 


 Det finns en upplevelse av ökad medvetenhet om informations-


säkerhet bland chefer. 


 


Riskhantering och Informationsklassning: 


 


 Det saknas en antagen modell för informationsklassning och riktlinjer 


för riskanalys. 


 Riskanalyser har inte genomförts på ett systematiskt sätt. 


 


Tekniska Säkerhetsåtgärder: IT  


 


 Vissa tekniska säkerhetsåtgärder har implementerats, men det saknas 


regelbunden utvärdering av dessa åtgärder. 


 Det finns behov av att ytterligare segmentera nätverk och utreda 


behovet av var tvåfaktorsautentisering bör införas inom kommunens 


organisation.  


 


Incidenthantering: 


 


 Det finns en beredskap för att hantera IT-incidenter, men rutinerna är 


inte formellt antagna. 


 Incidentrapporteringen har ökat till följd av utbildningsinsatser. 


 


Uppföljning och Återrapportering: 


 


 Det saknas en etablerad process för uppföljning och återrapportering 


av informationssäkerhetsarbetet. 


 


Rekommendationer: 


 Anta upprättade riktlinjer och säkerställ att de implementeras i 


organisationen. 


 Upprätta mål med tillhörande handlingsplaner för 


informationssäkerhetsarbetet.  


 Säkerställ att en kommungemensam modell för riskbedömning och 


informationsklassning etableras samt att riskbedömning av 


kommunens informationstillgångar genomförs. 
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 Säkerställa att identifierade behov av åtgärder genomförs samt att 


nuvarande åtgärdsplan revideras utifrån aktualiserade 


riskbedömningar.  


 Säkerställ att utbildningsinsatser genomförs bland samtliga 


medarbetare. 


 Säkerställ att incidentrutiner upprättas som omfattar eskaleringsvägar 


samt former för hur inträffade incidenter ska analysera och 


dokumenteras.  


 Säkerställ att former för uppföljning av informationssäkerhetsarbetet 


upprättas. 


 Säkerställ att kommunstyrelsen erhåller kontinuerlig återrapportering 


avseende kommunens informationssäkerhetsarbete. 


 


Utifrån ovan åtta rekommendationerna i revisionsrapporten så upprättats 


förslag på en handlingsplan med åtgärder. Ett metodstöd behöver följas 


innan en mer exakt uppskattning av resurser och budget till åtgärderna kan 


presenteras.    


 


Kommunstyrelsen beslutade 27 november 2024, § 243 att lämna följande 


svar till revisionen: 


 


1. Handlingsplanen med åtgärder tas som en inriktning för det fortsatta 


informationssäkerhetsarbetet i Ljusdals kommun. 


 


2. Ljusdals kommun ska arbeta enligt metodstöd ISO 27001 samt 


tillhörande budget som krävs för att implementera detta.  


 


3. Kommunstyrelsen ska vid behov uppdateras och ta eventuella beslut 


såsom resurstilldelning och budget för arbetet med att implementera 


metodstödet.  


 


4. Projektet med informationshanteringsplaner ska prioriteras då dessa 


är en  förutsättning för att kunna genomföra ovan. 


 


5. Kommunstyrelseförvaltningen får i uppdrag att återkomma med 


förslag till finansiering av åtgärderna. 


  


Revisionens ordförande Björn Brink (C) redogör för granskningen. 
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Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 27 november 2024, § 243 


Tjänsteskrivelse 12 november 2024 


Handlingsplan informationssäkerhet 


Revisionsrapport 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om informationen kan noteras till protokollet. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 137 Dnr KS-00368/2022  


Reglemente för kommunstyrelsen och nämnderna i 
Ljusdals kommun 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Reglemente för kommunstyrelsen och nämnderna i Ljusdals kommun 


 antas.           


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelsen har fattat beslut om ny förvaltningsorganisation. 


Revideringar av vissa reglementen behöver därför göras. 


 


I detta reglemente har också tillägg gjorts e-förslag, personalföreträdare och 


initiativrätt. 


 


Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar reglemente för 


kommunstyrelsen och nämnderna i Ljusdals kommun            


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 27 november 2024, § 247 


Tjänsteskrivelse 14 november 2024 


Reglemente för kommunstyrelsen och nämnderna 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Propositionsordning 


Akt 


Samtliga nämnder 


Författningssamling 
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§ 138 Dnr KS-00369/2022  


Reglemente för kommunstyrelsen 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Reglemente för kommunstyrelsen i Ljusdals kommun antas.          


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelsen har fattat beslut om ny förvaltningsorganisation. 


Revidering av vissa reglementen behöver därför göras.            


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 27 november 2024, § 24 


Tjänsteskrivelse 15 november 2024 


Reglemente för kommunstyrelsen 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Författningssamling 
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§ 139 Dnr KS-00370/2022  


Reglemente för samhällsservicenämnden 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Reglemente för samhällsservicenämnden i Ljusdals kommun antas.          


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelsen har fattat beslut om ny förvaltningsorganisation. 


Revidering av vissa reglementen behöver därför göras.           


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 27 november 2024, § 249 


Tjänsteskrivelse 15 november 2024 


Reglemente för samhällsservicenämnden 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Författningssamling 


Samhällsservicenämnden  
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§ 140 Dnr KS-00371/2022  


Reglemente för utbildningsnämnden 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Reglemente för utbildningsnämnden i Ljusdals kommun antas.          


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelsen har fattat beslut om ny förvaltningsorganisation. 


Revidering av vissa reglementen behöver därför göras.                


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 27 november 2024, § 250 


Tjänsteskrivelse 20 november 2024 


Reglemente för utbildningsnämnden 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Utbildningsnämnden 


Författningssamling 
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§ 141 Dnr KS-00372/2022  


Reglemente för arbetsmarknads- och socialnämnden 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Reglemente för arbetsmarknads- och socialnämnden i Ljusdals kommun 


 antas.          


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelsen har fattat beslut om ny förvaltningsorganisation. 


Revidering av vissa reglementen behöver därför göras.              


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 27 november 2024, § 251 


Tjänsteskrivelse 20 november 2024 


Reglemente för arbetsmarknads- och socialnämnden 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Författningssamling 


Arbetsmarknads- och socialnämnden 
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§ 142 Dnr KS-00373/2022  


Reglemente för omsorgsnämnden 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Reglemente för omsorgsnämnden i Ljusdals kommun antas.           


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelsen har fattat beslut om ny förvaltningsorganisation. 


Revidering av vissa reglementen behöver därför göras.                


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 27 november 2024, § 252 


Tjänsteskrivelse 20 november 2024 


Reglemente för omsorgsnämnden 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Omsorgsnämnden 


Författningssamling 
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§ 143 Dnr KS-00521/2023  


Nämndernas detaljbudgetar 2025 och ELP 2026-2027. 
För kännedom 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.    


Sammanfattning av ärendet 


Kommunfullmäktige beslutade i juni 2024 om nettoramar för nämnderna 


avseende driftbudget samt investeringsbudget för budgetår 2025 (samt ELP 


2026-2027).  


 


Nämnderna har inkommit med detaljbudgetar för 2025 (samt ELP 2026-


2027) till kommunstyrelsen för kännedom. 


 


Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att nämnderna har upprättat 


detaljbudgetar för 2025 inom de nettoramar som kommunfullmäktige 


beslutat om och enligt anvisningar från kommunstyrelsen. Nämndernas 


detaljbudgetar föreslås noteras till protokollet. 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 27 november 2024, § 236 


Tjänsteskrivelse 20 november 2024 


Nämndernas protokoll, bilagor och tjänsteskrivelser kring detaljbudget 2025 


samt ELP 2026-2027 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 144 Dnr KS-00411/2024  


Markaffär i samband med planläggning för ny 
omlastningsterminal i Ljusdal 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Regleringen och avtalet med Ljusdals Golfklubb godkänns för en total 


 köpeskilling om 17 miljoner kronor. 


 


2.  1,7 miljoner kronor (10 % av köpeskillingen) finansieras ur 2024 års 


 utvecklingsreserv och betalas efter avtalets undertecknande och 


 kommunfullmäktiges godkännande. 


 


3.  Resterande 15,3 miljoner kronor (90 % av köpeskillingen) finansieras via 


 lån när detaljplanen vunnit laga kraft. 


 


4.  Kommundirektören får i uppdrag att säkerställa att alla nödvändiga avtal 


 och förutsättningar är uppfyllda inför köpet. 


  


5.  Den beräknade kapitaltjänstkostnaden inkluderas i budgetprocessen för 


 2026.          


Sammanfattning av ärendet 


Ljusdals kommun tillsammans med Trätåg och Trafikverket tittar på en 


lösning för att flytta timmeromlastningsterminalen (fortsättningsvis kallad 


Terminalen) från område Östernäs centralt i Ljusdal till ett område längre 


österut, på del av fastigheterna Kläppaängarna 5:1, Kläppaängarna 3:5 m.fl. 


 


Arbete med detaljplan för området pågår och kommunstyrelsen har 2024-11-


27 § 241 beslutat att bekosta de utredningar och andra kostnader som 


detaljplanen för med sig. 


 


Delar av området som planläggs för Terminalen ägs idag av Ljusdals 


Golfklubb och nyttjas till golfbanor m.m. För att möjliggöra för flytt av 


Terminalen behöver kommunen säkra åtkomsten av marken vilket bilagt 


avtal syftar till. 
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Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 6 december 2024, § 257 


Tjänsteskrivelse 29 november 2024 


Förslag till avtal 


Kartbilaga till avtal 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M), Jonas Rask- Samuelsson (C) och Lena Svahn (S): Bifall 


till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden meddelar att ordet "fastighetsbildning" i beslutssats 3 ska bytas 


ut mot ordet "detaljplan". Ordföranden ställer detta under proposition och 


finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins m 


fl yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering  


Akt 


Kommundirektören för verkställande 


Ekonomienheten för verkställande  


Ljusdals Golfklubb 
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§ 145 Dnr KS-00406/2024  


Avsägelse från Magnus Florkölen (-) gällande 
uppdragen som ersättare i kommunfullmäktiges 
valberedning respektive valnämnden 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Magnus Florkölen (-) beviljas entledigande från sina uppdrag. 


 


2. Sven Persson (SD) väljs till ersättare i kommunfullmäktiges valberedning. 


 


3. Lars Sörell (SD) väljs till ersättare i valnämnden. 


 


4. Uppdragen gäller för återstoden av mandatperioden. 


Sammanfattning av ärendet 


Magnus Florkölen (-) har avsagt sig sina uppdrag som ersättare i 


kommunfullmäktiges valberedning respektive valnämnden. 


 


Ordföranden frågar om Magnus Florkölen kan entledigas från sina uppdrag. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


Beslutsunderlag 


Avsägelse 


Yrkanden 


Henrik Karlström (SD): Sven Persson (SD) väljs till ersättare i 


kommunfullmäktiges valberedning. Lars  Sörell (SD) väljs till ersättare i 


valnämnden.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Karlströms 


yrkanden. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller dessa.  


 


Beslutsexpediering 


Akt, Magnus Florkölen, De valda, valnämnden, valberedningen, 


förtroendemannaregister, Lön Hälsingland 
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§ 146 Dnr KS-00345/2024  


Fyllnadsval av ersättare i styrelsen för Karin Jonsson i 
Ångsäter stiftelse (Ljusdalsbygdens museum) efter 
Mona Änges (KD) 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Fyllnadsval sker vid ett senare sammanträde.  


Sammanfattning av ärendet 


Mona Änges (KD) har beviljats entledigande från sitt uppdrag som ersättare 


i styrelsen för Karin Jonsson i Ångsäter stiftelse (Ljusdalsbygdens museum).  


 


Beslutsexpediering 


Akt  


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


21(25) 


Datum 


2024-12-16 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 147 Dnr KS-00417/2024  


Interpellation från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
beslut som fattas i strid med kommunstyrelsens 
ordförandes vilja blir verkställda. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen får framställas. 


 


2. Interpellationen anses besvarad. 


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens 


ordförande Pernilla Färlin (M) om beslut som fattas i strid med kommun-


styrelsens ordförandes vilja blir verkställda. 


 


I interpellationen skriver han: 


 


Kommunstyrelsen arbetar med ett planprogram för eventuell externhandel i 


Stavsätter. Det är en av få gånger Ljusdals kommun arbetar fram ett helt 


planprogram i samband med en potentiell exploatering. 


 


En del i planprogrammet har varit att ta fram en handelsutredning, något som 


var ett krav från oss i Centerpartiet. Handelsutredningen skulle visa om och i 


såfall vilka samhällskonsekvenser olika typer av handel skulle ge på vårat 


samhälle. 


 


I samband med kommunstyrelsens beslut om vilka begräsningar som skulle 


gälla för området valde kommunstyrelsens ordförande att reservera sig mot 


beslutet. 


 


Att reservera sig mot beslut är att visa att man har en avvikande mening. I 


det här fallet visade en votering på hur ledamöterna hade röstat, ändå valde 


kommunstyrelsens ordförande att även reservera sig mot beslutet.  


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


22(25) 


Datum 


2024-12-16 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Min fråga till kommunstyrelsen ordförande är följande:  


 


Kommer kommunstyrelsens ordförande att verka för att kommunstyrelsens 


beslut blir verkställt?  


 


Kommunfullmäktiges ordförande frågar om interpellationen får framställas. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) har svarat på 


interpellationen: 


 


Ett inriktningsbeslut är taget och ska följas efter det beslut som tagits. I 


förslag till beslut har man från tjänstemannahåll skrivit:  ”Utifrån 


handelsutredningen har tre stycken alternativ identifierats för Stavsätters 


fortsatta utveckling. För varje alternativ redovisas förmodade konsekvenser. 


Vilken inriktning som väljs ses som ett politiskt beslut som kommer att styra 


visionen för planprogrammet och bli vägledande för de kommande 


detaljplanerna i Stavsätter.” 


 


”Jag har all rätt att reservera mig för det beslutet som togs. Det gör man, 


även du, när man tycker att beslutet är fel. Moderaterna och fler partier i 


Framtid Ljusdal vill se en utveckling av området i Stavsätter. 


 


Det beslut som togs, gör att de begränsningar som görs, gör även att vi 


kommer att vara tvingad att säga nej till etableringar. Till exempel om ett 


Biltema skulle vilja komma hit. 


 


Det begränsas så byggnationen ska vara mellan 1000kvm och 4000kvm, ett 


Biltema brukar ligga på ca 6000kvm. 


  


Vi säger då nej, hit är det ingen ide att ni kommer, vi säger även nej till 


inflyttning och fler arbetstillfällen, det är vi starkt emot.  


 


Så ja, jag och Moderaterna reserverar oss mot beslutet, för vi anser att fri 


konkurrens är både bra och sunt och att vi i politiken inte ska styra vem eller 


vilka som vill komma till Ljusdals kommun. 


 


Vi ska vara väldigt glada istället och hjälpa till på alla sätt vi kan.” 


 


Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Jonas Rask Samuelsson (C), 


Pernilla Färlin (M), Henrik Karlström (SD), Kristoffer Kavallin (MP), Lena 


Svahn (S) och Karin Jansson (MP).  







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


23(25) 


Datum 


2024-12-16 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Beslutsunderlag 


Interpellationssvar 


Interpellation 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om interpellationsdebatten kan anses avslutad. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


24(25) 


Datum 


2024-12-16 
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§ 148 Dnr KS-00424/2024  


Fråga från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
varför det inte går att hämta ut halkskydd 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Frågan får framställas. 


 


2. Frågan anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask Samuelsson (C) har ställt en fråga till kommunstyrelsens 


ordförande Pernilla Färlin (M) om varför det inte går att hämta ut halkskydd 


i kommunens reception. 


 


Ordförande frågar om frågan får framställas. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Kommunstyrelsens ordförande svarar på frågan:  


 


Det finns ett gammalt beslut kring halkskydd och det har inte upphävts. 


Kommunstyrelsens ordförande tror dock att under pandemin så fanns ingen 


större efterfrågan på dem. Nu har vi ett kontaktcenter som har tagit över 


mycket av kontakten med våra äldre. Vi har haft halkskydd men i fel stor-


lekar, alldeles för stora eller alldeles för små. I torsdags fick kommunen dock 


hem halkskydd i alla storlekar som nu går att hämta ut i receptionen.  


 


Kontaktcenter ska hädanefter varje år i september se över lagret med 


halkskydd och se till att det finns. Kommunstyrelsens ordförande hoppas att 


vi framöver inte behöver ha denna diskussion eftersom vi nu har en ansvarig 


tjänsteperson för frågan. 


 


Jonas Rask-Samuelsson (C) tackar för svaret och meddelar att han med 


anledning av det tar tillbaka den motion som han lämnade in i början av 


sammanträdet. 


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


25(25) 


Datum 


2024-12-16 
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Beslutsunderlag 


Fråga 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att frågan anses 


besvarad. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  


 







